



Child Dental Benefits Schedule (儿童牙科补助方案)

Child Dental Benefits Schedule (CDBS) 为 0-17 岁青少年儿童支付部分或全部基本牙科服务费用。

申领资格

如果您的子女符合 CDBS 申领资格，您将收到确认信函。

申领资格在每个日历年初审核，在一整年内有效。

儿童需要符合以下条件：

- 在日历年度内至少有一天年龄在 0-17 岁之间
- 符合 Medicare 资格，并且
- 本人或父母一年内至少从 Services Australia 领取一次符合条件的福利金。

福利金种类

领取人	领取
儿童的父母，看护人或监护人	<ul style="list-style-type: none"> • Family Tax Benefit Part A • Parenting Payment • Double Orphan Pension
儿童或青少年	<ul style="list-style-type: none"> • ABSTUDY • Family Tax Benefit Part A • Carer Payment • Disability Support Pension • Parenting Payment • Special Benefit • Youth Allowance • Department of Veterans' Affairs 教育补贴——基于以下方案： <ul style="list-style-type: none"> • Veterans' Children Education Scheme (年龄 16-17) • Military Rehabilitation and Compensation Act Education and Training Scheme (年龄 16-17)
青少年伴侣	<ul style="list-style-type: none"> • Family Tax Benefit Part A • Parenting Payment

Child Dental Benefits Schedule?福利详情

您可以为每个符合资格的儿童在两个连续日历年度内申领最高\$1132的补助。两年封顶期限自儿童第一次得到符合条件的牙科服务开始计算。

如果儿童在第一年没有用完\$1132的补助，在第二年如果仍然符合申领资格，则可以继续使用上一年的余额。如果您没有在两个日历年度内用完全部补助金，将无法再使用余额。您将必须等待开始一个新的两年补助期。

如果儿童不再符合申领资格，您也将无法使用任何余额。

补助覆盖一系列服务，包括检查、X光、清洁、窝沟封闭、补牙、根管治疗和拔牙。

补助不包括牙科整形或美容牙科，也不能用于任何在医院里提供的服务。

CDBS 服务不会被记入 Medicare Safety Net 或 Extended Medicare Safety Net 的起始额度内。

Child Dental Benefits Schedule 的使用程序

您可以在 my.gov.au 使用您的 Medicare 网上账户或致电 Medicare 咨询专线 **132 011** 确认儿童的申领资格和补助金余额。

预约私立或公立牙科服务提供者，告知他们您符合 CDBS 申领资格。在赴约时，牙医在提供服务之前必须和您讨论儿童的治疗事宜和任何相关费用。此后您需要签署知情同意书。

牙医提供服务后，会要求医保报销或向您收取费用。

儿童牙科补助方案 福利金领取方法

如果您的牙医接受医保报销，您无需提交申请。

如果您的牙医不接受医保报销，您需要支付费用，然后向我们申请报销。

您可以用以下方法提出申请：

- 如果您的牙医提供电子申请，您可以在牙医诊所电子的方式提交申请
- 使用 Express Plus Medicare 手机应用
- 在 myGov 使用您的 Medicare 网上账户
- 下载 Medicare 报销申请表，寄到表格上的地址
- 前往服务中心。

您不能向 CDBS 和私人保险机构同时申领同一牙科服务的费用报销。

检查或更新个人资料，查看 Child Dental Benefits Schedule

对申领资格的判断基于 Centrelink 和 Department of Veterans' Affairs 所掌握的资料。

如果您的情况发生变化，您需要更新您的家庭资料：

- 在 my.gov.au 通过您的 Centrelink 网上账户进行更新
- 拨打 **133 254** 致电 Department of Veterans' Affairs 进行更新。

您可以在 myGov 用您的 Medicare 网上账户来更新您绑定的银行账户。

更多信息

- 访问 servicesaustralia.gov.au/childdental 以获取英文资料
- 访问 servicesaustralia.gov.au/yourlanguage，阅读、收听或观看非英语信息。
- 访问 servicesaustralia.gov.au/forms 获取英文表格清单
- 致电 **131 202**，使用您的母语与我们联系，了解有关 Centrelink 福利金和服务的信息。
- 致电 **132 011** 联系 Medicare 或 **131 272** 联络 Child Support。如需口译服务，请告知我们，我们将免费为您安排。

注：用澳大利亚境内任何地方的住宅电话拨打“13”号码都按固定费率收费。该费率可能因本地通话的费率而异，也可能因电话服务供应商而异。可用住宅电话免费拨打“1800”号码。使用公共电话和移动电话拨打可能会计时并按较高的费率收费。

免责声明

本出版物所含的信息仅作为福利金与服务的指南。

您应自行负责决定是否要申请福利金以及就自己的特定处境做出申请。



Child Dental Benefits Schedule

The Child Dental Benefits Schedule (CDBS) covers part or the full cost of some basic dental services for children and teenagers aged 0 to 17.

Eligibility

You will get a letter to confirm if your child is eligible for the CDBS.

Eligibility is assessed at the start of each calendar year and is valid for the whole year.

A child is eligible if:

- they are aged 0–17 years for at least 1 day of the calendar year
- eligible for Medicare, and
- getting an eligible payment from us at least once a year, or have a parent getting a payment from us at least once a year.

Types of payments

Payment Recipient	Receives
Child's parent, carer, or guardian	<ul style="list-style-type: none">• Family Tax Benefit Part A• Parenting Payment• Double Orphan Pension
Child or Teenager	<ul style="list-style-type: none">• ABSTUDY• Family Tax Benefit Part A• Carer Payment• Disability Support Pension• Parenting Payment• Special Benefit• Youth Allowance• Department of Veterans' Affairs allowances under the:• Veterans' Children Education Scheme (if aged 16-17)• Military Rehabilitation and Compensation Act Education and Training Scheme (if aged 16-17)
Teenager's partner	<ul style="list-style-type: none">• Family Tax Benefit Part A• Parenting Payment

Benefits available under the Child Dental Benefits Schedule

You can claim up to \$1132 over 2 consecutive calendar years for each eligible child. The 2-year cap period starts when a child first gets an eligible dental service.

If a child does not use all of their \$1132 in the first year, they can use the remaining amount in the second year if they are still eligible. If you do not use the full amount within the 2 calendar years, you can not use the remaining funds. You will have to wait for a new 2 year cover period to start.

You also will not be able to use any remaining funds once your child is no longer eligible.

Benefits cover a range of services including examinations, X-rays, cleaning, fissure sealing, fillings, root canals and extractions.

Benefits are not available for orthodontic or cosmetic dental work and can not be paid for any services provided in a hospital.

CDBS services won't count towards the Medicare Safety Net or the Extended Medicare Safety Net thresholds.

Process for using the Child Dental Benefits Schedule

You can confirm your child's eligibility and balance amount using your Medicare online account at my.gov.au or calling the Medicare general enquiries line on **132 011**.

Make an appointment with a private or public dental provider and let them know you're eligible for the CDBS. At the time of the appointment, the dentist must discuss your child's treatment and any related costs with you before providing the services. After this you need to sign a consent form.

When the dentist has provided the services, they will bulk bill you or charge you for the services.

Claiming benefits under the Child Dental Benefits Schedule

If your dentist bulk bills, you don't need to submit a claim.

If your dentist doesn't bulk bill, you need to pay the account and claim your benefit from us.

You can submit a claim:

- electronically at the dental surgery, if your dentist offers electronic claiming
- using the Express Plus Medicare mobile app
- using your Medicare online account through myGov
- by downloading the Medicare claim form and posting it to the address on the form
- in person at a service centre.

You can not claim a benefit under the CDBS and from a private health insurer for the same dental service.

Check or update your details for the Child Dental Benefits Schedule

Eligibility is based on details held by Centrelink and the Department of Veterans' Affairs.

If your circumstances change, you need to update your family details:

- through your Centrelink online account at **my.gov.au**
- by calling the Department of Veterans' Affairs on **133 254**.

You can update your bank account details with Medicare using your Medicare online account through myGov.

For more information

- go to **servicesaustralia.gov.au/childdental** for more information in English
- go to **servicesaustralia.gov.au/yourlanguage** where you can read, listen to or watch information in your language
- go to **servicesaustralia.gov.au/forms** for a list of our forms in English
- call **131 202** to speak with us in your language about Centrelink payments and services
- call **132 011** for Medicare and **131 272** for Child Support. Let us know if you need an interpreter, and we will arrange one for free.

Note: calls from your home phone to '13' numbers from anywhere in Australia are charged at a fixed rate. That rate may vary from the price of a local call and may also vary between telephone service providers. Calls to '1800' numbers from your home phone are free. Calls from public and mobile phones may be timed and charged at a higher rate.

Disclaimer

The information contained in this publication is intended only as a guide to payments and services.

It is your responsibility to decide if you wish to apply for a payment and to make an application, with regard to your particular circumstances.